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خبر خوش رئیسی در جلسه شورای عالی ایرانیان خارج کشور:

هیچ کس ممنوع الورود نیست

سرویس سیاسی- حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیســی در جلسه شــورای عالی امور ایرانیان خارج 
از کشــور بر تلاش همه جانبه برای رفع مشــکلات 
و اســتفاده از ظرفیــت ایرانیان خــارج، تأکید کرد و 
گفت: نخســتین گام تحول در ســاختار و ساز و کار 
تصمیم گیری شورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور 

و دبیرخانه این شورا است.
وی ایرانیان خارج از کشور را ظرفیت و فرصت 
بزرگ توصیف، و بر بازنگری و تحول در ســاز و کار 
پیگیری و رســیدگی به امور آنان تأکید کرد و گفت: 
مجموعه تصمیم گیــری و برنامه ریزی برای ایرانیان 
خارج کشــور باید این حس را در آنان ایجاد کند که 
مسئولان جمهوری اسلامی ایران به دنبال حل مسائل 

و رفع دغدغه ها و نگرانی های آنان هستند.
رئیس جمهور، ایرانیان خارج از کشور را ظرفیت 
و فرصت بزرگ، توصیف و اظهار کرد: دســتیابی به 
نتیجه مطلوب در برنامه ریزی و تصمیم گیری ها برای 
ایرانیان خارج کشور، نیازمند تحول در فرآیند است تا 
براساس آن، ایرانیان به این ادراک برسند که مسئولان 
جمهوری اســلامی ایران قصــد دارند به حقوق آنان 

توجه کنند.
حجت الاسلام رئیسی گفت: لازم است در فرآیند 
تصمیم گیــری تا اجرا، تحول ایجاد شــود و اگر این 
فرآیند با عمل و اقدام همراه نباشد، اتفاق قابل توجهی 
ایجاد نخواهد شــد. وی، دغدغه مندی در خصوص 
مشکلات و نگرانی های ایرانیان خارج کشور را حائز 
اهمیت دانســت و تصریح کرد: باید این احساس در 
بین دســت اندرکاران و مســئولان مربوطه باشد که 
موفقیت ایرانیان خارج از کشور، موفقیت ایران است 
و هر آســیبی که آن ها ببینند، به نوعی آسیب به کشور 
است و نیز این تلقی شکل بگیرد که آن ها آبروی نظام 
و کشــور هستند. رئیس جمهور، آمار دقیق از شمار و 
وضع ایرانیان خارج از کشــور را برای تصمیم گیری 
در این زمینه ضروری دانســت و گفت: یکی از نکات 
مهمی که باید شورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور 
و دبیرخانه آن با جدیت پیگیری کند، کسب آمار دقیق 

از شمار و وضع ایرانیان خارج از کشور است.
حجت الاسلام رئیســی افزود: براساس قانون 
مدنی ایران که تابعیت را ریشه در خون و خاک می داند، 
نسل های دوم و سوم ایرانیان خارج از کشور نیز ایرانی 
تلقی می شــوند، هر چند تابعیت کشور دیگری را نیز 
داشته باشند. وی با تأکید بر تلاش برای تقویت هویت 
اسلامی- ایرانی در بین ایرانیان خارج از کشور، گفت: 
احســاس تعلق خاطر به وطن و دین در وجود همه 
ایرانیان موج می زند و از جمله وظایف دســتگاه های 
مسئول این است که این هویت را در بین ایرانیان خارج 
از کشــور تقویت کنند. رئیس جمهــور بر ضرورت 
تسهیل تردد ایرانیان خارج از کشور به داخل تأکید کرد 
و گفت: هیچ کس ممنوع الورود نیست و همه ایرانیان 
می توانند به داخل کشــور تردد کنند و برنامه ریزی و 
تصمیم گیری در این زمینه به نحوی باشــد که ایرانیان 
بدون مانع و به راحتی بتوانند به وطن خود تردد کنند.

حجت الاسلام رئیسی گفت: شرایط انتقال پول 
به داخل کشــور و افتتاح حســاب از سوی ایرانیان 
خارج از کشــور از دیگر اموری اســت که پیگیری و 
رفع مشکلات آن ضروری است و خبر تصمیم گیری 
در این باره بایــد بلافاصله به اطلاع ایرانیان خارج از 
کشــور برســد. وی گفت: تدوین قانون جامع برای 
ایرانیان خارج از کشــور کــه بتوانند از همه بایدها و 
نبایدها اطلاع یابند، کاملًا ضروری است و لازم است 
این قانون هر چه زودتر در مجلس شــورای اسلامی 
به تصویب برسد. رئیس جمهور در ادامه بر ضرورت 
پیگیری و فعال کردن مدارس خارج از کشــور تأکید 
کرد و گفت: وزیر آموزش و پرورش مشــکلات این 
حوزه را با دقت پیگیری کند تا فرزندان ایرانیان خارج 

از کشور بتوانند در این مدارس تحصیل کنند.
حجت الاســلام رئیســی با اشــاره به تلاش و 
جوســازی بدخواهان ملت ایــران در ایجاد ترس و 
ناامیدی در بین ایرانیان خارج از کشــور برای مراجعه 
نکــردن آنــان به ایران، تصریح کرد: صدا و ســیما و 
دستگاه های فرهنگی، با فعالیت رسانه ای و تبلیغی این 
ادراک را ایجاد کنند که همه ایرانیان می توانند به راحتی 

به داخل کشور مسافرت کنند.
وی همچنین بر اهمیت تسهیل در سرمایه گذاری 
ایرانیان خارج از کشــور تأکید کرد و گفت: این نوع  
ســرمایه گذاری ها نیازمند حمایت، تضمین سود و 
امنیت است و ســرمایه گذاران باید در عمل مشاهده 

کنند که از فعالیت آن ها حمایت می شود.
رئیس جمهــور از ســفرا و رایزنان فرهنگی نیز 
خواست فعال باشــند و منتظر نباشند ایرانیان به آنان 
مراجعه کنند، بلکه خود در اجتماعات ایرانیان حضور 

یابند و خواسته ها و مشکلات آن ها را پیگیری کنند.
حجت الاســلام رئیســی در بخش دیگری از 
ســخنانش با گرامیداشــت روز بصیرت و میثاق با 
ولایت، اظهار داشــت: بصیرت، هدیه الهی است که 
می تواند مســیر درست را به انسان بنمایاند و یکی از 
الگوهای این عرصه شهید بزرگوار حاج قاسم سلیمانی 
است. رئیس جمهور تأکید کرد: امروز بیش از همیشه 
نیازمند بصیرت هســتیم و ضرورت دارد همه به ویژه 
دست اندرکاران، همواره با بصیرت و دشمن شناسی 

حرکت کنند.
باید ظرف ۶۰ روز قانون جامع حمایت از 

ایرانیان تدوین شود
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران نیز در نشست شورای عالی ایرانیان خارج 
از کشور گفت: خیلی خوشحالم که نشست شورای 
عالی ایرانیان خارج از کشور به ریاست رئیس جمهور 
برگزار شــد. وزیر خارجه یادآور شد به جهت این که 
دولت سیزدم دولت عملگرا است در بررسی هایی که در 
چهار ماه گذشته داشتیم به این نتیجه رسیدیم که حضور 
برخی از وزرا و روســای سازمان ها و نهاد های ایرانی 
در ترکیب شورای عالی ایرانیان ضروری است و یکی 
از مصوبات ما اضافه شدن سازمان ها و وزارتخانه ها به 
ترکیب و ساختار شورای عالی ایرانیان خارج از کشور 
اســت که این به حل مشــکلات ایرانیان در خارج از 
کشور و پیگیری های آن ها کمک خواهد کرد. رئیس 
دستگاه دیپلماسی کشورمان خبر داد کارگروه قضائی 
ما با همکاری کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی موظف شدند حداکثر ظرف 
۶۰ روز قانون جامع حمایت از ایرانیان را تدوین کنند 
و برای طی مراحل قانونی ارائه دهند این قانون خیلی 
کمک می کند مشکلاتی که ایرانیان به لحاظ قانونی و 
حقوقی با آن مواجه هســتند، تسهیل شود و تکلیف 
خود را نسبت به مسائلی که باید پیگیری کنند، بدانند.

وزیر خارجه بیان کرد: توســعه و گسترش زبان 
فارســی از دیگر موضوعاتی بود که مورد توجه قرار 
گرفت. رئیس دســتگاه دیپلماسی با ذکر این نکته که 
در ایــران بنیاد ســعدی، وزارت آموزش و پرورش و 
سازمان صدا و سیما و دستگاه هایی هستند که متولی 
این کار )توسعه و گسترش زبان فارسی( هستند، می 
گوید یکی از نگرانی های ما این است که نسل جدید 
ایرانیان در این حوزه با مشــکلاتی مواجه می شود و 
حتی مجبور شدیم در ماه های اخیر سامانه های وزارت 

خارجه را برای ارائه خدمات کنســولی به ایرانیان دو 
زبانه کنیم، چون متاسفانه برخی از نسل جدید ایرانیان 
ما از نوشتن زبان فارسی دور شدند و این مشکلاتی را 
در این رابطه ایجاد کرده است. امیرعبداللهیان یکی از 
موضوعاتی که در قانون جامع حمایت از ایرانیان به آن 
پرداخته خواهد شد، تعیین تکلیف وضعیت ایرانیان 
دوتابعیتی برشــمرد. وزیر خارجــه گفت در قانون 
موجود ما موانعی در این رابطه وجود دارد و از جمله 
موضوعاتی که مورد توجه قرار گرفت و امیدوار هستیم 
در ادامه جلسه بتوانیم به آن توجه کنیم دو مسئله است. 
یکی مسئله صدور کارت ملی برای ایرانیانی است که 
به سن ۱۵ سال رسیدند. همکاران من این سازوکار را 
در وزارت خارجه فراهم کردند و طی روز های آینده 
به ســرعت به دریافت اطلاعات ایرانیان با روش های 
جدید شروع می کنیم، بدون اینکه برای گرفتن کارت 
ملی به زحمت بیفتند؛ چون برای معاملات و کار های 
بانکی به این کارت نیاز دارند. رئیس دستگاه دیپلماسی 
همچنین یادآور شــد در سامانه میخک وزارت امور 
خارجه یک محیطی را قرار دادیم به عنوان پرســمان 
تردد که اگر برای ایرانیان خارج از کشور سخت نباشد، 
می توانند با کمترین اطلاعاتی که به ما می دهند بپرسند 
که آیا می توانند به راحتی بعد از ورود به ایران از کشور 
خارج شــوند یا نه و حداکثر ظــرف ۱۰ روز به آن ها 
پاسخ می دهیم و وزارت امور خارجه تضمین می کند 
که ایرانیان به راحتی بتوانند به ســرزمین مادری خود 
ســفر کنند؛ نه یک بار بلکه ده ها بار در ســال بتوانند 
این ســفر را تکرار کنند. وزیر خارجه پیش از این در 
جمع خبرنگاران گفته بود درباره ســفر اتباع ایرانی به 
جمهوری اسلامی ایران در ذیل سایت میخک وزارت 
امور خارجه که خدمات کنسولی ارائه می دهد محیطی 
را فراهم کردیم که همه ایرانیان مقیم خارج از کشــور 
بدون هیچ استثنائی می توانند در این سامانه اطلاعات 
اولیــه خــود را وارد کنند و ما پس از اســتعلام از قوه 
قضاییه و دســتگاه های ذیربط امنیتی به آن ها پاســخ 
می دهیم که شما می توانید بدون هیچ مشکلی به ایران 
ســفر کرده و خارج شــوید. البته در مدت اقامت در 
ایران باید تمامی قوانیــن و مقررات را رعایت کنید. 
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه در نشستی 
در محل دفتر مطالعات سیاســی و بین المللی با اعلام 
این که اولین نشســت شورای ایرانیان خارج از کشور 
طی هفته جاری توسط آیت الله رئیسی برگزار خواهد 
شد، آن را نویدبخش آینده ای روشن در مسیر ارتباط 
ایرانیان خارج از کشــور با سرزمین مادری برشمرد و 
افزود: در سایه این نگاه آنچه اثرگذار است ارائه روان 
خدمات و تسهیلات کنسولی، تضمین آمد و شد های 
پیوسته و بدون دغدغه جامعه ایرانیان خارج از کشور 
و اعطای تابعیت به فرزندان مادران ایرانی، تسهیل ارائه 
خدمات مالی و بانکی به ایرانیان خارج از کشور، تاکید 
رئیس جمهور بر تدوین قانون جامع حمایت از ایرانیان 
خارج از کشور با همکاری مجلس شورای اسلامی در 

دستورکاری جدی قرار دارد.

رئیس جمهور گفت: هیچ کس ممنوع الورود نیست و همه ایرانیان می توانند به داخل کشور تردد کنند و برنامه ریزی و تصمیم گیری
 به نحوی باشد که ایرانیان بدون مانع بتوانند به وطن خود تردد کنند.

معاون  سیاســی-  سرویس 
اقتصادی وزیر کشور از تحقق آسیب 
شناسی نظام و فرآیند تنظیم بازار با 
تشکیل گروه های مشترک از سوی 
وزارت صمت، جهاد کشــاورزی، 

تعزیرات و بسیج اصناف خبر داد.
محسن کوشش تبار در حاشیه 
نشست مشــترک کمیته های اقدام 
مشــترک تنظیم بازار ملی و استانی 
گفت:  موضوع تنظیم بازار مقوله ای 
ملــی اســت و وزارت کشــور به 
عنوان مفصــل اصلی ارتباط دهنده 
ارگان ســتاد تنظیم بــازار از جمله 
استانداری ها با حوزه نظارت کننده 
تنظیــم بازار هر چنــد وقت یکبار 
فرآیندهــای انجــام اقدامات را در 
حوزه تنظیم بازار مورد ارزیابی قرار 

می دهد.
وی افــزود: از ســوی دیگر با 
توجه به ابلاغ تشــکیل کمیته اقدام 
مشترک به وزیر کشور، جلسه امروز 
تشکیل و از وزیر کشاورزی خواسته 

شــد در کنار دیگر ارکان ستاد اقدام 
مشترک، موضوعات و برخی مسائل 
که در استانها وجود داشت نیز مورد 

بررسی قرار گیرد.
معاون وزیر کشــور ادامه داد: 
در این جلســه تلاش بر این بود که 
مســیر کوتاه کردن زنجیره تولید و 
توزیــع و همچنین دقیــق تر کردن 
این زنجیره را محقــق کنیم و نظام 
واســطه گری را کوتاه کنیم. حوزه 

نظارتی مثل سازمان تعزیرات باید به 
صورتی جدیدی تر در کنار اصناف 
بحث نظارت بر بازار را مورد توجه 
قرار دهد . براســاس آسیب شناسی 
نظام و فرآیند تنظیم بازار، با تشکیل 
گــروه هــای متشــکل از وزارت 
صمت، جهاد کشاورزی، تعزیرات 
و بســیج اصناف، توزیع افراد برای 
بررسی نظام قیمت گذاری در استانها 
مورد توجه قــرار خواهد گرفت و 

هماهنگی برای تشکیل این گروه ها 
و در سطحی بالاتر، نظارت بر بازار، 
در جلســه امروز مــورد توجه قرار 

گرفته بود.
کوشــش تبــار در پاســخ به 
سوالی در خصوص برگشت برخی 
محصولات کشاورزی صادراتی به 
کشور گفت: حوزه های تخصصی 
به موضــوع ورود پیــدا کرده اند و 
آسیب شناسی در حال انجام است؛ 
البته حوزه تخصصی این موضوع در 
وزارت جهاد کشاورزی توضیحاتی 
را برای موضوع اعــلام کرده که از 
جمله آن عدم شناخت برخی سموم 
بوده است؛ به شــکلی که سمومی 
که مورد اســتفاده قــرار گرفته در 
حال حاضر توســط اتحادیه اروپا 
نیز اســتفاده می شود ولی استاندارد 
روسیه این ســموم را شناخته شده 
نمی دانــد و در مجمــوع نیز چنین 
موضوعی نافی توجــه ما به نظارم 

استاندارد در کشور نخواهد بود.

توضیحات معاون وزیر کشور درباره برگشت برخی محصولات کشاورزی

گفت:  سیاسی-عشقی  سرویس 
برنامه بــرای بازارگردانی ســهم های 
ETF داریم و تلاش می کنیم که تا پایان 
سال صندوق های دولتی )پالایشی ها( 

به قیمت های ذاتی خود برسند.
مجید عشقی رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهــادار در برنامــه تلویزیونی 
تهران ۲۰ گفت:  ســال قبل در مدت ۵ 
ماه، قیمت سهم ها چند برابر و شاخص 
کل از ۵۰۰ هــزار واحــد به ۲ میلیون و 
۸۰۰ هزار واحد رســید.  اقتصاد واقعی 
نمی توانست چنین رشدی داشته باشد و متناسب با رشد سودآوری شرکت ها 

نبود. متاسفانه مردم زمانی وارد بازار شدند که قیمت ها افزایش پیدا کرده بود.
او افزود: برنامه هایی را اکنون در دســت داریم از جمله افزایش شفافیت 
در بازار، حفاظت از حقوق صاحبان ســهام و انتشــار صحیح اطلاعات است. 
همچنین به دنبال این هستیم که تصمیم گیری برای صنایع شفاف باشد و میز 

صنایع به طور مستمر تشکیل می شود.  
او ادامه داد: فعالیت نظارت بر بازار را شــفاف می کنیم. در سهامی که ۲۰ 
درصد رشد می کرد، وقفه ای ایجاد می کردیم که تاثیری در روند سهام نداشت و 
آن را برداشتیم. همچنین، اقداماتی را در خصوص دامنه نوسان در دست داریم.
عشــقی گفت: نمی توان گفت که بازار چه زمانی به صورت دائم رشــد 
خواهد کرد. بازار اکنون به حدی رسیده است که قیمت های ذاتی سهام بالاتر 
از قیمت های موجود است. اما اینکه قیمت ها متناسب با سودآوری شرکت ها 
رشد کند، زمان بر خواهد بود. انتظار داریم که تا ۶ ماه آینده روند با ثباتی را در 

قیمت سهم ها داشته باشیم.  
او ادامه داد: ســعی داریم که ابزار های غیر مســتقیم جذابی را فراهم کنیم 
که افراد جدیدی نقدینگی را وارد بازار کنند. طرح مالیات بر عایدی ســرمایه 
می تواند باعث هدایت سرمایه ها به بازار شود. اوراق نقدی که در بازار فروخته 
شده است، کمتر از پولی بوده که از طریق باز پرداخت اوراق سال های گذشته 
به بازار تزریق شــده اســت. در خصوص اوراق نقدی امسال، حدود ۱۵ هزار 

میلیارد تومان پول وارد بازار شده و از بازار بیرون نرفته است.
عشقی بیان کرد: برای اولین بار کمیته مشترکی میان بازار سرمایه و بانک 

مرکزی تشکیل شده است و قرار شده که نرخ بهره بین بانکی کنترل شود.
رئیس ســازمان بورس ادامه داد: برنامــه ای داریم که منابعی را بگیریم و 
بازار گردانی را برای ســهم های ETF داشته باشیم و قیمت این صندوق ها به 
قیمت های ذاتی خود برسند. تلاش می کنیم که تا پایان سال صندوق های دولتی 

)پالایشی ها( به قیمت های ذاتی خود برسند.
از تشکیل کانون سهامداران حقیقی حمایت می کنیم

او گفت: برخی از ســهم هایی که عده ای آن ها را خریدند و قیمت ها را 
بالا بردند و در بازار رها کردند و به دلیل حجم مبنا قیمت آن ها پایین نمی آمد، 
با تصمیم امروز شــرکت فرابورس مقرر شــد که این سهم ها با حجم مبنای ۱ 

معامله شوند و قیمت آن ها تا حدودی کاهش پیدا کند. 
پرونده بازارگردان آن ها نیز در حال رسیدگی است و جرایم نقدی برای 

آن ها دیده شده است.
عشــقی افزود: بخشی از کارمزدهای ارکان بازار و نهادهای مالی در حال 
انتقال به صندوق توسعه بازار است که از بازار حمایت می کند. اکنون در حال 
مذاکره هستیم تا مابقی منابع واریزی به صندوق تثبیت بازار انجام شود. معادل 
ریالی ۵۰۰ میلیون دلار برای صندوق توسعه ملی بوده که ۱۰۰ میلیون دلار آن 

به بازار وارد شده و مابقی نیز به صورت ماهیانه وارد خواهد شد.
عشــقی گفت: مــا بر اینکه ســهامداران کارگزاری ها از شــرکت های 
کارگزاری پول خارج کنند، حساسیتی داریم. تمام کارمزدهایی که بدست می 
آورند باید صرف توسعه شرکت کارگزاری شود. او تاکید کرد: پیگیر تشکیل 

کانون سهامداران حقیقی هستیم.

تبریز  سیاسی-نماینده  سرویس 
در مجلــس، گفت: آنچه که در بودجه 
اتفاق افتاده عملا تمرکزگرایی شــده 
اســت؛ یعنی این کاری کــه این ها در 
تئــوری ظاهرا ســاده کردند، در عمل 
مرکزی تر و ســانترالیزه تر شده است و 
این به معنای این اســت که برخلاف 
آن چیــزی که می گفتند در عمل اتفاق 

افتاده است.
مسعود پزشــکیان نماینده مردم 
تبریز در مجلس شــورای اسلامی ، در 
رابطه با تجمیع ردیف های شهرستانی در لایحه بودجه در شرایطی که دولت 
شــعارهای عدالت طلبانه مطرح می کرد و برخــی این را برخلاف عدالت و 
تمرکززدایی می دانند، گفت: درباره شعار تمرکززدایی که مدنظر دولت بوده، 
آنچه که در بودجه اتفاق افتاده عملا تمرکزگرایی شده است؛ یعنی این کاری 
که این ها در تئوری ظاهرا ساده کردند، در عمل مرکزی تر و سانترالیزه تر شده 
اســت و این به معنای این اســت که برخلاف آن چیزی که می گفتند در عمل 

اتفاق افتاده است.
وی ادامه داد: اصولا تقســیم بندی بودجه باید به روش سرانه ای باشد و 
ســهم را به استان و شهرستان بدهند تا عدالت حفظ و رعایت شود، نه اینکه 
اختیار را به وزارتخانه بدهند که مدیر شهرستان یا نماینده بیاید در تهران سر 
خود را در مقابل یک کارشناس یا مدیرکلی خم کند تا سهم خود را دریافت 

کند. آیا آن آقا سهم این را بدهد یا ندهد. 
نماینــده تبریز اضافه کرد: حالا در این بین یک کادو هم احتمالا بگیرند 

و ببرند که حرفش را گوش بدهند. 
بالاخره کشور ما اینگونه است که برای اینکه تو بتوانی سهم خودت را 
بگیری باید ده خان را پشــت ســر بگذاری، در حالیکه باید سهم را درست و 
دقیق به استان و شهرستان اختصاص بدهند و یک مدیر خوبی هم بگذارند که 
این سهم و پروژه را اجرا کند وگرنه اینگونه متمرکز کردن بودجه بی عدالتی 
را افزایش خواهد داد، رانتخواری را بیشــتر خواهد کرد و بهانه های مختلف 

دیگری هم ایجاد می کند.
پزشکیان همچنین در رابطه با حذف ارز ترجیحی و روش های مناسب 
این اقدام، گفت: این ایده و تئوری که این ارز باید حذف شود، درست است 
اما اینکه چگونه حذف شــود نیاز به مدیران و برنامه های علمی و کارشناسی 
دارد؛ بــا مدیرانی که داریــم من بعید می دانم این حذف در اجرا بتواند موفق 

از آب در بیاید.
وی بیان کرد: ارز ترجیحی به این شــرط باید حذف شــود که تبعات 
و عوارض شــدید نداشــته باشــد، وقتی قرار اســت تبعات و عوارض را 
بدهــد و نتواننــد ایــن را مدیریت کنند، فشــار اجتماعــی و گرفتاری ها 
 را افزایش خواهند داد و این مســاله ای اســت که دولتی هــا باید به آن فکر 

کنند.

سرویس سیاسی- رئیس مجلس 
معتقد اســت مردم در حماسه ۹ دی به 
وظایف خود عمل کرده اند و اکنون زمان 
آن اســت که مسئولان به وظایف خود 
عمل کنند. محمــد باقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی در صحن علنی 
مجلس شــورای اســلامی در نطقی به 
مناسبت حماسه ۹ دی گفت: در حماسه 
۹ دی وقتــی مردم دیدند که آرمان های 
اســلامی و ارزش های والای اسلام و 
امنیت و آرمایش کشــور به خطر افتاده 

است با تمام توان به میدان آمدند و ثابت کردند که خدا باوری و مردم باوری دو 
رکن اساسی در پیشرفت کشور و انقلاب اسلامی بوده است.   به گفته  این مقام 
مسئول، ملت ایران از آزمون سخت نجات کشور از ناامنی و آشوب سربلند بیرون 
آمدند و امروز آزمون اصلی پیش روی مسئولان است و باید حل مشکلات مردم 
در دستور کار قرار بگیرد.   رئیس قوه مقننه می گوید: مسئولان باید در هر لحظه 
به وظایف خود در قبال مجاهدت مردم عمل کنیم و حل مسئله معیشت مردم و 
مدیریت گرانی ها مهم ترین وظیفه ما است. ما باید در عمل با اتخاذ تصمیمات 
عقلانی مسیر درست را برویم و دامن زدن به اختلافات و اتخاذ تصمینات بر مبنای 
آزمون و خطا و پرداختن به مسائل حاشیه ای خلاف وظایف ما در قابل مردم است. 
باید بار دیگر به مردم ثابت کنیم که ما هم همچون مردم دغدغه ای جز حفظ نظام 
و انقلاب نداریم و تمام تلاش خود را برای حل مشکلات مردم به کار خواهیم 
بست.   »منافع شخصی و گروهی خود را بر منافع مردمی و انقلابی ترجیح نخواهیم 
داد« این جمله را قالیباف می گوید و ادامه می دهد: شورای عالی انقلاب فرهنگی 
با حفظ سیاســت اولویت بهداشــت بر درمان و توجه به این موضوع با افزایش 
ظرفیت پزشکی موافت شد و تصویب شد که ظرفیت پزشکی  سالانه ۲۰ درصد 
به مدت ۴ ســال ادامه پیدا کند. امیدواریم هم نگرانی متقاضایان تحصیل در این 
رشته های کم شده باشد و هم نیاز مناطق محروم به پزشک متخصص کم تر شود.  

سرویس سیاسی- نماینده سابق 
مجلس گفت: شــکی نیســت که قشر 
میانی یا ســطوح پایینی جامعه در فساد 
و بروز آن نقشــی ندارد و این فســادها 
از ســمت کسانی رخ می دهد که به قول 
معــروف صاحبــان زر و زور و تزویر 
هستند و هرکدام هم به جایی وصل اند، 
پس در این زمینه باید ابتدا به دنبال همین 
افراد رفت و گلوگاه های فساد را یافت و 

مسدودشان کرد.
یحیی کمالی پور با اشاره به عملکرد 

قوا در مبارزه با فســاد اقتصادی  اظهار کرد: تا به امروز در امر مبارزه با فســاد جز 
مواردی که جسته و گریخته از سمت قوه قضاییه انجام شده است، وضعیت کلی 

مبارزه با این پدیده به شکلی تاثیرگذار پیش نرفته است.
وی افزود: خود قوای سه گانه باید ابتدا برای مبارزه با فساد از زیرمجموعه های 
خود شروع کنند تا کار به جامعه برسد. ضمن اینکه باید توجه داشت در جامعه 
نیز یک کم اعتمادی از سال ها پیش ایجاد شده که اگر فکری به حال آن نکنیم طبعاً 
مبارزه با فساد نیز راه به جایی نمی برد؛ چرا که باید جامعه این اعتماد را پیدا کند 
که آنچه از سوی قوای سه گانه در این زمینه انجام می شود، واقعی و جدی است.

نماینده سابق مجلس گفت: شکی نیست که قشر میانه یا سطوح پایینی جامعه 
در فساد و بروز آن نقشی ندارد و این فسادها از سمت کسانی رخ می دهد که به 
قول معروف صاحبان زر و زور و تزویر هستند و هرکدام هم به جایی وصل اند، 
پس در این زمینه باید ابتدا به دنبال همین افراد رفت و گلوگاه های فساد را یافت و 
مسدودشان کرد. کمالی پور یادآور شد: مجلس هم در این زمینه تاثیر زیادی دارد 
و می تواند در جهت یک ریل گذاری صحیح برای قانونگذاری به نیت مبارزه با 
فساد عمل کند و از طرفی نیز با افزایش توان نظارتی خود از بروز یا شکل گیری 
فساد جلوگیری کند. وی افزود: متاسفانه در مجلس چه از دوره پیش و چه در دوره 
جدید، اصل نظارت به فراموشــی سپرده شده است که این امر ریشه در ساختار 
تشکیلاتی ما هم دارد؛ چرا که تا زمانی که نماینده مجلس نگران رای دوره بعد و 
تایید صلاحیت و این قبیل مسائل باشد نمی تواند نظارت دقیق و محکمی بر حسن 
اجرای قوانین داشته باشد.نماینده سابق مجلس تصریح کرد: متاسفانه ما تا امروز 
بیشتر در شعار با فساد مبارزه کرده ایم تا در عمل. امروز ما در حوزه های مختلفی 
شاهد مشکلات و مسائل گوناگون هستیم که در هرکدام به شکلی نقش آفرینی 
فساد و تاثیر آن نیز دیده می شود. اگر فقر و تبعیض وجود دارد این امر هم به فساد 
بازمی گردد. کمالی پور یادآور شد: قوه قضائیه نیز در مبارزه با فساد باید با کسانی 
که عامل اصلی ارتکاب جرم بوده اند برخورد کند و آنها را به میز محاکمه بکشاند 
و حق مردم را بازپس گیرد که این امر البته در سخنان رهبری انقلاب هم وجود 
داشته است و ایشان هم بر مبارزه با دانه درشت ها تاکید کرده اند. اگر به این ترتیب 
عمل شود و قوه قضائیه و مقننه در کنار قوه مجریه همراهی و همکاری کنند، حتماً 

کارنامه موفق تری در مبارزه با فساد خواهیم داشت.

ســرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در 
مجلس شــورای اسلامی، تاکید کرد: شعار ما جوان گرایی است و باید در قانون 
بودجه حمایت از جوان گرایی بروز و ظهور داشــته باشــد.علی حدادی درباره 
نقاط قوت و ضعف لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱، بیان کرد: آنچه که باید در لایحه 
بودجه بیشتر مورد توجه قرار گیرد، شفاف سازی بیشتر است، بخشی از بودجه به 
دارایی های شرکت های دولتی بازمی گردد که باید شفافیت در این حوزه مورد 
توجه نمایندگان باشد. از سوی دیگر موضوع ارز۴۲۰۰ تومانی ابهاماتی دارد که 
باید به صورت شفاف و دقیق هم در کمیسیون های تخصصی مجلس و هم در 
کمیسیون تلفیق مورد بررسی قرار گیرد و مشخص شود که قرار است چه اقدامی 
در این حوزه صورت گیرد. اینکه ارز ۴۲۰۰ تومانی باقی بماند یا حذف بشــود، 
ابهاماتی دارد و باید در تصویب بودجه در مجلس این ابهامات کنار زده شود. از 
ســوی دیگر باید به این موضوع توجه شــود که مثلا در حوزه نهاده های دامی ما 
سیستم توزیع و نظارتمان ایراد دارد و باید شبکه توزیع خود را اصلاح کنیم.این 
عضو کمیســیون شوراها و امور داخلی در ادامه تاکید کرد: از سوی دیگر بحث 
افزایش سن بازنشستگی که در لایحه بودجه مطرح شده است نمی تواند روند 
خوبی را طی کند، هدف ما جوان گرایی است و افزایش سن بازنشستگی باعث 
افزایش صف جوانان جویای کار خواهد شد و باید در قانون بودجه حمایت از 
جوان گرایی بروز و ظهور داشته باشد.حدادی در پایان با بیان اینکه همچنین باید 
در لایحه بودجه نگاه دقیقی به پروژه های ملی داشته باشیم، عنوان کرد: ان شاءالله 
با تعامل مجلس و دولت و کار کارشناسی در مجلس خروجی بودجه برای کشور 

مفید خواهد بود.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار:

پالایشی ها تا پایان سال به قیمت 
ذاتی خود می رسند

رئیس مجلس شورای اسلامی:

حل مسئله گرانی و مشکلات معیشتی 
مهم ترین وظیفه  مسئولان است

نماینده سابق مجلس :

مسئولان باید در مبارزه با فساد سراغ 
دانه درشت ها بروند

حدادی؛ عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس : 

افزایش سن بازنشستگی باعث طولانی 
شدن صف جوانان جویای کار می شود

پزشکیان،  نماینده تبریز در مجلس :

تجمیع ردیف ها باعث سانترالیزه تر 
شدن بودجه شده است

رئیس جمهــور بــر ضــرورت تســهیل تــردد ایرانیــان خارج از کشــور بــه داخل 
تأکیــد کــرد و گفت: هیچ کــس ممنوع الورود نیســت و همــه ایرانیــان می توانند به 
داخــل کشــور تردد کننــد و برنامه ریــزی و تصمیم گیــری در این زمینــه به نحوی 
باشــد کــه ایرانیــان بــدون مانع و بــه راحتــی بتوانند به وطــن خود تــردد کنند.
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